



惠僑英文中學

WAI KIU COLLEGE

九龍石硤尾偉智街十七號

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon, Hong Kong.

電郵地址(E-mail): wkc@wkc.edu.hk

電話: 852-2777 6289 傳真: 852-27767727

Tel: 852-2777 6289 Fax: 852-27767727

網址(Website): <http://www.wkc.edu.hk>

Ref. No: LT_ST 21-22/020(d)

14th December, 2021

Dear Parents / Guardians,

First Term Examination (S.4)

The First Term Examination will be held from 4th January 2022 (Tuesday) to 14th January 2022 (Friday). Please find attached the examination timetable, coverage and revision guidelines for all subjects. You are encouraged to monitor the revision progress of your child to ensure good results in the examination.

Please be reminded that:

1. Students should come back to school before 8:10 am. Those who do not need to sit for the first session must come back before the commencement of the second session. They should not linger in the corridor during the examination as it may cause disturbance to other students taking the examination. Instead, they should make full use of the time to self-study either in the school library or at the tuck shop.
2. In the event of absence due to illness, a medical certificate issued by a registered doctor must be provided within 3 days so that the examination score(s) concerned will not be counted in the annual total. Otherwise, the examination score(s) will be counted as zero.
3. If the examination of a particular subject is affected due to bad weather or special circumstances, the date of the examination will be announced separately. The examinations of other subjects will be carried out as scheduled.
4. Due to the pandemic, students should go home for revision immediately after the examination.
5. You can contact Ms Lo Ha-lam or the school social worker Mr Yiu if you find that your child needs any special arrangements for the examination.

Please supervise your child in preparing for the examination. Should you have any enquiries, please contact the class teacher.

Yours faithfully,

CHENG Che-yin
Principal

-----><----- Reply Slip -----><-----

Ref. No: LT_ST 21-22/020(d)

Dear Principal,

I acknowledge the notice of the "S.4 First Term Examination", the contents of which have been noted. I will supervise my child in studying hard for the examination.

Name of Student : _____

Class (Class No.) : _____ ()

Signature of Parent / Guardian : _____

Name of Parent / Guardian : _____

Date : _____



惠僑英文中學

WAI KIU COLLEGE

九龍石硤尾偉智街十七號

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon, Hong Kong.

電郵地址(E-mail): wkc@wkc.edu.hk

電話: 852-2777 6289 傳真: 852-27767727

Tel: 852-2777 6289 Fax: 852-27767727

網址(Website): <http://www.wkc.edu.hk>

Timetable of First Term Examination (S.4)

Venue: Classrooms

Date Time	4/1/2022 (Tue)	5/1/2022 (Wed)	6/1/2022 (Thur)	7/1/2022 (Fri)	10/1/2022 (Mon)	11/1/2022 (Tue)	12/1/2022 (Wed)	13/1/2022 (Thur)	14/1/2022 (Fri)
第一節	Math(P2) 8:30 – 9:30 (60 mins) (classroom)	English Language – Paper 3 (Listening & Integrated Skills) 8:30 – 10:30 (120 mins) Hall	中國語文 (P1 閱讀) 8:30 – 10:00 (90 mins) (classroom)	English Language – Paper 1 (Reading) 8:30 – 10:00 (90 mins) (classroom)	English Language – Paper 2 (Writing) 8:30 – 9:45 (75 mins) (classroom)	Geog/Phys/ Bio/T&H 8:30 – 10:00 (90 mins) Hist 8:30-10:15 (105 mins) Hall	中史 8:30-9:50 (80 mins) Econ/ Chem/ I&CT 8:30 – 10:00 (90 mins) V.A. 8:30– 11:30 (180 mins) (Rm 207)	中國語文 (P2 寫作) 8:30 – 10:45 (135 mins) (classroom)	非華語 中文 P1 (閱讀) 8:30 – 9:45 (75 mins) 非華語 中文 P2 (寫作) 10:15 – 11:30 (75 mins) Hall
第二節	Math(P1) 10:00 – 11:30 (90 mins) (classroom)			C&S 10:30 – 11:50 (80 mins) (classroom)					



惠僑英文中學

WAI KIU COLLEGE

九龍石硤尾偉智街十七號

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon, Hong Kong.

電郵地址(E-mail): wkc@wkc.edu.hk

電話: 852-2777 6289 傳真: 852-27767727

Tel: 852-2777 6289 Fax: 852-27767727

網址(Website): <http://www.wkc.edu.hk>

檔案編號: LT_ST 21-22/020(d)

敬啟者:

中四級 上學期考試通告

上學期考試於二零二二年一月四日(二)至一月十四日(五)舉行，後表訂明了各科的考核時間、考試範圍及主要溫習材料，敬請家長督促 貴子弟勤加溫習，為測考作充份準備。

此外，考生必須注意下列事項：

- (一) 學生須於上午 8 時 10 分前回校，不需應考第一節的學生則於第二節開考前回校。考試期間應爭取時間於圖書館或小賣部自習，切勿逗留走廊，影響應考的考生。
- (二) 學生如因病缺席，必須於三天內出示註冊醫生之病假證明文件，該次測考分將不計入全年分數，未能遞交則以零分計算。
- (三) 倘若某科考試因受天氣或特殊情況影響，該科的考試日期將另行通知，而其餘科目的考試則如期進行。
- (四) 由於疫情關係，學生完成測考後應回家溫習。
- (五) 家長如發現子女有特殊考試安排的需要，可聯絡盧夏琳老師或社工姚先生協助。

敬希 台端嚴加督促，以期溫故知新、發揮所學為盼，請簽妥回條交回班主任。如有疑問，歡迎致電班主任查詢。

此致

各位家長

校長: _____ 謹啟



鄭智賢

二零二一年十二月十四日

【註：本信函需加蓋校印方為有效】

-----<-----< 回

條 >-----<-----

檔案編號: LT_ST 21-22/020(d)

惠僑英文中學校長:

本人為中四級_____班學生_____ () 家長，已得悉有關上學期考試事宜，並定當督促敝子弟勤加溫習。

家長簽署: _____

二零二一年十二月____日



惠僑英文中學

WAI KIU COLLEGE

九龍石硤尾偉智街十七號

17 Wai Chi Street, Shek Kip Mei, Kowloon, Hong Kong.

電郵地址(E-mail): wkc@wkc.edu.hk

電話: 852-2777 6289 傳真: 852-27767727

Tel: 852-2777 6289 Fax: 852-27767727

網址(Website): <http://www.wkc.edu.hk>

中四級 上學期考試時間表

日期 時間	4/1/2022 (二)	5/1/2022 (三)	6/1/2022 (四)	7/1/2022 (五)	10/1/2022 (一)	11/1/2022 (二)	12/1/2022 (三)	13/1/2022 (四)	14/1/2022 (五)
第一節	數學 (二) 8:30-9:30 (60 分鐘) (課室試場)	English Language – Paper 3 (Listening & Integrated Skills) 8:30 – 10:30 (120 分鐘) 禮堂試場	中國語文 (卷一閱讀) 8:30 – 10:00 (90 分鐘) (課室試場)	English Language – Paper 1 (Reading) 8:30 – 10:00 (90 分鐘) (課室試場)	English Language – Paper 2 (Writing) 8:30 – 9:45 (75 分鐘) (課室試場)	地理/物理 生物/旅款 8:30- 10:00 (90 分鐘) 歷史 8:30-10:15 (105 分鐘) 禮堂試場	中史 8:30 – 9:50 (80 分鐘) 經濟/化學/ 資通 8:30 – 10:00 (90 分鐘) 禮堂試場 視藝 8:30- 11:30 (180 分鐘) (207 室)	中國語文 (卷二寫作) 8:30 – 10:45 (135 分鐘) (課室試場)	非華語 中文 卷一 (閱讀) 8:30 – 9:45 (75 分鐘) 非華語 中文 卷二 (寫作) 10:15 – 11:30 (75 分鐘) 禮堂試場
第二節	數學 (一) 10:00- 11:30 (90 分鐘) (課室試場)			公民 與 社會發展 10:30 – 11:50 (80 分鐘) (課室試場)					

2021-2022 上考範圍及溫習材料

2021-2022 First Term Examination Coverage and Revision Materials

📖 中四級 (S.4)

科目 Subject	測考範圍 Test Coverage	溫習材料 Revision Materials
中文 Chinese	<p>閱讀(卷一)： 甲、指定文言經典 乙、課外閱讀理解：白話文及文言文</p> <p>寫作： 甲部實用文：演講辭、建議書 乙部長文：記敘抒情、人物描寫、論說文、話題寫作</p>	<p>閱讀(卷一)： 1. 精讀書：《唐詩三首》字詞、《宋詞三首》字詞及課後問答 2. 寫作手法及修辭冊 3. 試前溫習卷 4. 現代文閱讀篇章</p> <p>寫作(卷二)： 實用文筆記、《惠風》範文、上測寫作筆記</p>
英文 English	<p>Paper 1</p> <p>Paper 2 Writing -Letter to the editor -Personal letter</p> <p>Paper 3</p>	<p>Paper 1 -Performance Set 1 and Set 2 -Reading quizzes</p> <p>Paper 2 -Performance Set 1 and Set 2 -Mastery of Sentence Patterns -Writing feedback -sample writings</p> <p>Paper 3 Performance Set 1 and Set 2</p>
數學 Math	<p>教科書 4A 冊 (第一、二、三、四章)</p> <p><u>Textbook</u> Book 4A (Ch.1,2,3,4)</p>	<p>課本: 第一章 P.1.4-1.47, 第二章 P.2.4-2.47, 第三章 3.1-3.3 P.3.4-3.31, 第四章 4.1-4.6 P.4.2-4.54 課本習題、日常功課、小測 / 測驗 上學期考試溫習工作紙</p> <p>Book: Ch1 P.1.4-1.47, Ch2 P.2.4-2.47, Ch3.1-3.3 P.3.4-3.31, Ch4 4.1-4.6 P.4.2-4.54 Textbook Exercises, Daily Homework, Quizzes / Test 1st term Revision Worksheet</p>
公社 C&S	<p>主題一 重點一：香港問題的由來（三條不平等條約及其背景）和回歸歷程概略</p> <p>重點二：國家和香港特別行政區的憲制關係（主權治權在中國），「一國兩制」及《基本法》的法律依據</p> <p>重點三：維護國家安全的意義（「總體國家安全觀」）；《香港國安法》與促進香港長遠發展，以及與平衡法治和人權的關係</p> <p>重點四：香港特別行政區的政治體制</p> <p>重點五：法治精神的意義：遵守法律；司法獨立；法律面前人人平等；公平公開的審訊</p> <p>Theme 1</p>	<p>主題一 重點一：香港問題的由來（三條不平等條約及其背景）和回歸歷程概略</p> <p>重點二：國家和香港特別行政區的憲制關係（主權治權在中國），「一國兩制」及《基本法》的法律依據</p> <p>重點三：維護國家安全的意義（「總體國家安全觀」）；《香港國安法》與促進香港長遠發展，以及與平衡法治和人權的關係</p> <p>重點四：香港特別行政區的政治體制</p> <p>重點五：法治精神的意義：遵守法律；司法獨立；法律面前人人平等；公平公開的審訊</p> <p>Theme 1</p>

	<p>Learning Focus 1 : Brief introduction to the origin of the question of Hong Kong (the three unequal treaties and the background) and the process of Hong Kong's return to China</p> <p>Learning Focus 2 : Constitutional relationship between the country and the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR) (China has indisputable sovereignty and jurisdiction over Hong Kong), "one country, two systems" and its legal basis</p> <p>Learning Focus 3: Significance of safeguarding national security (i.e. a holistic approach to national security); the National Security Law and promoting long-term development of Hong Kong; and striking the balance between rule of law and human rights</p> <p>Learning Focus 4: Political structure of the HKSAR</p> <p>Learning Focus 5: Significance of rule of law: law-abidingness; judicial independence; equality before the law; fair and open trial</p>	<p>Learning Focus 1 : Brief introduction to the origin of the question of Hong Kong (the three unequal treaties and the background) and the process of Hong Kong's return to China</p> <p>Learning Focus 2 : Constitutional relationship between the country and the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR) (China has indisputable sovereignty and jurisdiction over Hong Kong), "one country, two systems" and its legal basis</p> <p>Learning Focus 3: Significance of safeguarding national security (i.e. a holistic approach to national security); the National Security Law and promoting long-term development of Hong Kong; and striking the balance between rule of law and human rights</p> <p>Learning Focus 4: Political structure of the HKSAR</p> <p>Learning Focus 5: Significance of rule of law: law-abidingness; judicial independence; equality before the law; fair and open trial</p>
中史 C.Hist	<p>秦漢的統治政策</p> <p>兩漢戚宦掌權的政局</p> <p>魏晉南北朝</p> <p>隋唐治世</p>	<p>課本 4 上 p.88-375</p> <p>所有筆記</p> <p>所有小測</p>
歷史 History	<p>(1) 主題乙： 第四章：兩次世界大戰及有關和約的簽署。</p> <p>(1) Theme B: Chapter 4 : The Two World Wars and the Peace Settlements</p>	<p>(1) 主題乙： 第四章：課本：頁 8-49。</p> <p>(2) 筆記： 所有小測及功課（資料題及論述題）。</p> <p>(1) Theme B: Chapter 4: Textbook: pp. 8-54. (2) Notes (all quizzes and homework including data-based questions and essay-typed questions)</p>
經濟 Econ.	<p>教科書 四上 第一章至第七章</p> <p>Textbook 4A Chapter 1 to Chapter 7</p>	<p>教科書 四上 第一章至第七章, 所屬章節小測, 所屬章節功課</p> <p>Textbook 4A Chapter 1 to Chapter 7, Chapter Quizzes, Chapter Assignments</p>
資通 I.C.T.	<p>必修部份一： Ch 1-3, Ch 5-7</p> <p>Core 1: Ch 1-3, Ch 5-7</p>	<p>工作紙</p> <p>小測</p> <p>Past paper</p> <p>Worksheet</p> <p>Quiz</p> <p>Past paper</p>
物理 Physics	<p>課本 第一冊（熱和氣體）第 1 至 4 課</p> <p>課本 第二冊（力和運動）第 1 至 2 課</p> <p>Textbook 1 (Heat and gases) Ch. 1-4</p> <p>Textbook 2 (Force and Motion) Ch. 1-2</p>	<p>課本 第一冊（熱和氣體） p. 1-147</p> <p>課本 第二冊（力和運動） p. 1-92</p> <p>筆記, 功課 及 測驗</p> <p>Textbook 1 (Heat and gases) p. 1-147</p> <p>Textbook 2 (Force and Motion) p.1-92</p> <p>Notes, Homework and Quizzes</p>

化學 Chem.	第 1B 冊 第 9-12 章 Ch.9 物質的結構和性質 Ch.10 金屬的存在和提取 Ch.11 金屬的活性 Ch.12 反應質量 Book 1B (Ch.9-12) Ch.9 Structures and properties of substances Ch.10 Occurrence and extraction of metals Ch.11 Reactivity of metals Ch.12 Reacting Masses	課本 (第 1B 冊 Ch.9-12) / 工作紙 / 上考溫習卷 / 小測 Book 1B (Ch.9-12) / Worksheets / Exam Revision worksheet / Quizzes
生物 Biology	新高中基礎生物學 第三版 第 1A 冊 第 4, 6 課 第 1B 冊 第 7, 8 課 NSS Mastering Biology 3rd Edition Book 1A Ch.4, 6 Book 1B Ch.7, 8	新高中基礎生物學 第三版 第 1A 冊 第 4, 6 課、第 1B 冊 第 7, 8 課 功課、小測、筆記、練習 NSS Mastering Biology 3rd Edition Book 1A Ch.4, 6, Book 1B Ch.7, 8 Homework, tests, revision notes, exercises
地理 Geog.	C1 機會與風險 / Risk & Opportunity C2 河流管理 / River Management	工作紙 / WS C1.1 – 1.7 工作紙 / WS C2.1 – 2.7 筆記
視藝 V.A.	1. 藝術評賞: 表像描述、形式分析 I. 視覺元素 (點線面、顏色、質感、空間) II. 組織原理(平衡、比例、節奏、統一及變化) 2. 藝術創作: I. 媒介的掌握及技巧、視覺元素與組織原理的運用、創意及想像力、視覺傳意	1. 藝術評賞 筆記及藝術評賞練習 I. 視覺元素 (點線面、顏色、質感、空間) II. 組織原理(平衡、比例、節奏、統一及變化) 2. 藝術創作練習 參考圖片及畫作練習 I. 參考資料及範作-構圖、色彩、媒介、構圖)
旅款 T&H	課題一 旅遊導論 單元一 1. 旅遊業簡介 2. 旅行、旅遊與旅客 3. 旅遊的動機 4. 旅遊規劃 5. 旅遊業的主要界別及角色 I & II 6. 旅遊業的分銷途徑 7. 旅遊業的影響	- 課本 1+ P.4-162 - 工作紙 - 小測 - 溫習 notes

 **非華語中文 Chinese Subject (for Non-Chinese Students)**

程度 Level	測考範圍 Test Coverage	溫習材料 Revision Materials
中級 Level 3	卷一：成語書 (p2-10)、句式 (因為...所以... / 雖然...但是... / 不但...而且...)、擬聲詞、重組句子、錯別字 卷二：命題寫作、實用文 (演講辭) 卷四：個人短講	卷一：成語書 (p2-10)、句式練習、錯別字練習、擬聲詞練習、重組句子及錯別字練習 卷二：去年上考卷、演講辭寫作練習 卷四：說話練習
進階 Level 2	卷一：句式 (因為...所以... / 雖然...但是... / 不但...而且...)、量詞、重組句子、錯別字 卷二：命題寫作、實用文 (啟事) 卷四：個人短講	卷一：句式練習、量詞練習、重組句子及錯別字練習 卷二：去年上考卷、啟事寫作練習 卷四：說話練習
基礎 Level 1	卷一：著色詞、季節與天氣、頻率副詞、重組句子、錯別字 卷二：詞語造句、命題寫作 卷四：看圖說話	卷一：筆記簿、工作紙 卷二：去年上考卷 卷四：說話練習